
Kadencja 2018-2023 

P R O T O K Ó Ł  Nr  XXXIII/2021 

z  sesji Rady Gminy Główczyce 

z dnia 28 października 2021 r. 

…………………………………………………………………………………………………... 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Kwiatkowski przypominał, że sesja jest utrwalana i 

transmitowana za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Transmisja jest dostępna w 

sieci Internet, natomiast nagrania z sesji w biuletynie informacji publicznej i na stronie 

internetowej Gminy. Każdy kto uczestniczy w sesji Rady Gminy wyraża zgodę na 

przetwarzanie i upublicznianie swoich danych osobowych. 

P. Przewodniczący przypomniał również o konieczności zachowania reżimów sanitarnych. 

Następnie otworzył XXXIII sesję Rady Gminy Główczyce o godz. 11:00.  

Powitał radnych, Z-cę Wójta P. Rafała Teterkę, Sekretarza Gminy P. Joannę Lipczyńską, 

Skarbnika Gminy P. Mariolę Barna oraz Radcę Prawnego P. Małgorzatę Ejsmont. Stwierdził 

prawomocność obrad, gdyż na 15 ustawowy skład Rady w sesji uczestniczyło 14 radnych. 

Radni dodatkowo potwierdzili udział w sesji w systemie głosowania. 

Ad.1.2 Zatwierdzenie porządku obrad 

                                                                                                                                                

Do porządku obrad nie wniesiono o zmiany, tym samym P. Przewodniczący przeszedł do 

realizacji porządku obrad.   

1. Sprawy regulaminowe 

    1) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 

    2) zatwierdzenie  porządku obrad, 

    3) powołanie sekretarza obrad, 

    4) przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

2. Informacja o działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym.  

3. Informacja na temat ochrony zdrowia i profilaktyki. 

4. Informacja z analizy oświadczeń majątkowych. 

5. Informacja Wójta Gminy o stanie zadań oświatowych za rok szkolny 2020/2021. 

6. Informacja o podmiotach, w których wykonywana jest kara. 

7. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie udzielenia pomocy finansowej na realizację zadania publicznego, 

2) w sprawie zawarcia umowy partnerskiej z Powiatem Słupskim, 

3) w sprawie przyjęcia Rocznego Programu współpracy Gminy Główczyce w 2022 roku 

z organizacjami pozarządowymi i podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy 

z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, 

4) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości, 

5) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy z 

dotychczasowym dzierżawcą, 

6) w sprawie zmian w budżecie, 

7) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

8. Informacja dotycząca interpelacji i zapytań. 

9. Informacje, wnioski i oświadczenia. 

10. Zamknięcie sesji Rady Gminy. 



Ad.1.3 Powołanie sekretarza obrad 

 

Na sekretarza obrad w wyniku głosowania Radny Zenon Fir wybrany został  jednogłośnie  

14 głosami „za”, przy 0 „przeciwnych” i 0 „wstrzymujących”. 

 

Ad.1.4 Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

 

Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty bez uwag i zmian. 

 

Ad.2 Informacja o działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. 

 

Pani Wójt przedstawiła  informację ze swojej działalności w okresie międzysesyjnym. 

Informacja została przyjęta bez żadnych uwag. 

 

Ad. 3 Informacja na temat ochrony zdrowia i profilaktyki zdrowotnej na terenie Gminy 

Główczyce. 

 

Na wstępie P. Przewodniczący nadmienił, iż wszystkie materiały objęte porządkiem obrad 

dzisiejszej sesji omawiane były na posiedzeniu Komisji Wspólnej. 

 

Następnie P. Przewodniczący poprosił Zastępcę Wójta P. Rafała Teterkę o przedstawienie 

informacji.  

 

Z-ca Wójta oddał głos P. Marcelinie Tracewicz – Podinspektor ds. promocji, profilaktyki i 

ewidencji działalności gospodarczej. 

P. Tracewicz przedstawiła program profilaktyki na 2021 r. oraz badania, które będą 

realizowane jeszcze w tym roku. – materiał o profilaktyce stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad. 4 Informacja z analizy oświadczeń majątkowych. 

 

P. Przewodniczący przedstawił informację z oświadczeń majątkowych. Do informacji nie 

zgłoszono żadnych uwag ani nie zgłoszono żadnych pytań. – informacja stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu i została przyjęta bez żadnych uwag. 

 

Ad. 5 Informacja Wójta Gminy o stanie zadań oświatowych za rok szkolny 2020/2021. 

 

Informację o stanie zadań oświatowych przedstawił Kierownik Referatu Oświaty  

P. Ewa Jarzębińska. – informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu i została 

przyjęta bez żadnych uwag. 

 

Ad. 6 Informacja o podmiotach, w których wykonywana jest kara. 

 

Informację o podmiotach, w których wykonywana jest kara przedstawiła Sekretarz Gminy  

P. Joanna Lipczyńska. – informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu i została 

przyjęta bez żadnych uwag. 

 

 

 

 



Ad. 7 Podjęcie uchwał: 

 

7.1 Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Kwiatkowski nadmienił, iż wszystkie projekty uchwał 

analizowane były na posiedzeniu Komisji Wspólnej. 

Następnie otworzył podpunkt 1 i głosu udzielił Zastępcy Wójta P. Rafałowi Teterce, który 

przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Słupskiemu. 

 

P. Przewodniczący  przeprowadził głosowanie imienne. W wyniku głosowania uchwałę  

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu, Rada Gminy przyjęła 

jednogłośnie 14 głosami „za” przy 0 „przeciwnych” i 0 „wstrzymujących” – protokół 

głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Uchwała została opatrzona Nr XXXIII/271/21 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

7.2 P. Przewodniczący ponownie udzielił głosu P. Zastępcy w celu przedstawienia uchwały  

w sprawie zawarcia umowy partnerskiej z Powiatem Słupskim. 

 

P. Przewodniczący  przeprowadził głosowanie imienne. W wyniku głosowania uchwałę  

w sprawie zawarcia umowy partnerskiej z Powiatem, Rada Gminy przyjęła jednogłośnie 

14 głosami „za” przy 0 „przeciwnych” i 0 „wstrzymujących” – protokół głosowania 

imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Uchwała została opatrzona Nr XXXIII/272/21 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

7.3 Następnie P. Przewodniczący udzielił głosu Sekretarz P. Joannie Lipczyńskiej, w celu 

przedstawienia uchwały w sprawie przyjęcia Rocznego Programu Współpracy Gminy 

Główczyce w 2020 roku z organizacjami pozarządowymi i podmiotami, o których mowa 

w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie. 

P. Przewodniczący  przeprowadził głosowanie imienne. W wyniku głosowania uchwałę  

w sprawie przyjęcia Rocznego Programu Współpracy Gminy Główczyce w 2020 roku z 

organizacjami pozarządowymi i podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z 

dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, Rada 

Gminy przyjęła jednogłośnie 14 głosami „za” przy 0 „przeciwnych” i 0 „wstrzymujących” – 

protokół głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Uchwała została opatrzona Nr XXXIII/273/21 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

W tym momencie P. Przewodniczący zarządził 10 minut przerwy z powodu wystąpienia 

problemów technicznych. 

Po przerwie przystąpiono do dalszego podejmowania uchwał.  

7.4 Uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości zaprezentował 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Gospodarki Komunalnej P. Mariusz Dyś, nadmieniając 

że Komisja Rolna przychyliła się do sprzedaży lokalu. 

P. Przewodniczący  przeprowadził głosowanie imienne. W wyniku głosowania, uchwałę  

w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości, Rada Gminy przyjęła 

jednogłośnie 14 głosami „za” przy 0 „przeciwnych” i 0 „wstrzymujących” – protokół 

głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 



Uchwała została opatrzona Nr XXXIII/274/21 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

7.5 P. Przewodniczący ponownie udzielił głosu Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa  

P. Mariuszowi Dyś, w celu zaprezentowania uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie kolejnej umowy dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą. 

 

P. Przewodniczący  przeprowadził głosowanie imienne. W wyniku głosowania, uchwałę  

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy z dotychczasowym 

dzierżawcą, Rada Gminy przyjęła jednogłośnie 14 głosami „za” przy 0 „przeciwnych”  

i 0 „wstrzymujących” – protokół głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała została opatrzona Nr XXXIII/275/21 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

7.6 Uchwałę w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2021 rok przedstawiła  

P. Mariola Barna – Skarbnik Gminy Główczyce.  

Radny P. Michał  Matkowski zapytał dlaczego 39 000,00 zł, które są przeznaczone na 

wodomierze idą z budżetu Gminy. 

P. Skarbnik odnosząc się do powyższego powiedziała, że jest to nowe zadanie i chodzi o to 

aby daną inwestycję zakończyć, potem już wszystkie wydatki będą wychodziły ze strony 

Zakładu Usług Publicznych. 

P. Przewodniczący  przeprowadził głosowanie imienne. W wyniku głosowania, uchwałę  

w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2021 rok, Rada Gminy przyjęła  

13 głosami „za” przy 0 „przeciwnych” i 1 „wstrzymujących” – protokół głosowania 

imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Uchwała została opatrzona Nr XXXIII/276/21 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

7.7 P. Przewodniczący ponownie udzielił głosu P. Skarbnik w celu przedstawienia uchwały  

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Główczyce. 

 

P. Przewodniczący  przeprowadził głosowanie imienne. W wyniku głosowania, uchwałę  

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Główczyce, Rada Gminy 

przyjęła 12 głosami „za”, 0 „przeciwnych”, 1 „wstrzymanym” oraz 1 „nie oddanym”  

– protokół głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Uchwała została opatrzona Nr XXXIII/277/21 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 8 Informacja dotycząca interpelacji i zapytań. 

 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Kwiatkowski nadmienił, iż w okresie międzysesyjnym i w 

dniu dzisiejszym nie wpłynęły interpelacje i zapytania. 

 

 

 

 



Ad. 9 Informacje, wnioski i oświadczenia. 

 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji P. Michał Matkowski przedstawił 

uchwałę w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej petycji mieszkańca Gminy Główczyce w 

sprawie kwestii zapewnienia bezpieczeństwa mieszkańcom. – uchwała stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

 

Sołtys Wolinii P. Piotr Łyszyk powiedział, że w Wolinii na Sali do której przychodzą dzieci 

nie ma ogrzewania i prosi, aby zająć się sprawą. Następnie w imieniu mieszkańców zapytał 

co z inwestycją odnośnie dróg i chodników na terenie sołectwa, ponieważ taka była obiecana. 

Zastępca Wójta P. Rafał Teterka odnosząc się do powyższego, powiedział że jak tylko 

zasięgnie informacji w takim zakresie to prześle do Pana Sołtysa stosowne pismo w tym 

temacie. 

P. Przewodniczący Rady dodał, że na te tematy, na które Państwo dzisiaj nie dostaną 

odpowiedzi, Pani Wójt prawdopodobnie odniesie się na następnej sesji.  

Sołtys Izbicy P. Kamila Wintoniak zapytała na jakim etapie jest droga Izbica - Główczyce  i 

dlaczego prośbę o naprawę pobocza na tym odcinku rejon dróg realizuje tylko na odcinku 

Główczyce – Zgierz. 

Zastępca Wójta zaznaczył, że Pani Wójt dosyć mocno się stara, aby ta inwestycja drogowa 

była realizowana. Jest ona też jedną z priorytetowych. Następnie P. Zastępca dodał, że 

odpowiedź, również jak w przypadku P. Sołtysa Wolinii zostanie przesłana pisemnie. 

Sołtys P. Kamila Wintoniak wystąpiła z jeszcze jedną prośbą odnośnie remontu na 

skrzyżowaniu w Izbicy, ponieważ jest tam wiele dziur, a sama droga jest piaszczysta. 

P. Zastępca odnosząc się do powyższego, powiedział, że temat dróg będzie poruszany na 

następnej sesji, gdzie Pani Wójt zaprosiła przedstawicieli z poszczególnych zarządów dróg. 

 

Następnie P. Przewodniczący przekazał głos Radnej P. Krystynie Śpiewak, która miała 

przedstawić informację o małej mieszkance Gminy, która potrzebuję pomocy finansowej na 

przeprowadzenie operacji serca. 

Za pozwoleniem P. Przewodniczącego Radny P. Michał Matkowski zabrał głos w tej sprawie 

i poprosił Radcę Prawnego P. Małgorzatę Ejsmont o wypowiedzenie się na temat tego, czy 

budżet Gminy może wyasygnować środki na taki cel, czy pozostaje tylko kwestia zbiórki. 

Radny dodał również, że jest to dziewczynka ciężko chora, która przeszła już kilka operacji, a 

ta na którą teraz się zakwalifikowała odbędzie się w Stanach Zjednoczonych i jej koszt 

wynosi 4 mln zł. 

Radca Prawny P. Małgorzata Ejsmont powiedziała, że Gmina może finansować tylko zadania, 

które realizuje, a ze względu na to że ten wydatek nie jest związany z realizacją tych zadań, 

wsparcie z budżetu Gminy jest po prostu niemożliwe. 

Radny P. Michał Matkowski powiedział, że jeżeli pozostała tylko zbiórka to należy dograć 

wszystko technicznie. Trzeba też uzgodnić z rodzicami formę zbiórki i poinformować ich, że 

ze względów prawnych pomoc finansowa z budżetu Gminy jest niemożliwa. 

P. Zastępca Wójta zapewnił Radę, że Urząd Gminy zadba odpowiednio o rozgłośnienie 

sprawy. 

 



Radny P. Mariusz Dyś zwrócił się do radnych z zapytaniem, czy zapoznają się oni z 

protokołami z Komisji Wspólnych, bo on sam ma wątpliwości co do protokołu  

z 17 sierpnia 2021 r. i chciałby żeby było sprostowane dwie kwestie. Pierwsza sprawa jest 

taka, że nigdy nie mówił na Komisji o sprzedaży 15 ha ziemii, tylko chodziło o zakup działki 

od KOWR-u, a w zamian sprzedaż mniejszych, które znajdują się w zasobie Urzędu Gminy. 

Radny dodał, że według statystyk mamy 146 ha gruntów ornych i zapytał co z tymi 120 ha 

gruntów, ponieważ wie że jest opracowywany plan, jednak trwa to już 5 miesięcy. 

Druga wątpliwość co do protokołu wynika z zapisu „w trakcie rozmowy wywiązała się dość 

emocjonalna dyskusja” i z tego powodu Radny P. Mariusz Dyś chciałby, aby zostało to 

sprecyzowane. 

P. Przewodniczący odniósł się do powyższego i powiedział, że jest propozycja, aby na 

posiedzeniach Komisji był utrwalany dźwięk, a po zmianie statutu można będzie utrwalać 

również obraz. Jeżeli Państwo radni wyraziliby zgodę to komisje listopadowe byłyby już 

nagrywane. 

Radny P. Mariusz Dyś powiedział, że uważa to za słuszną decyzję, przynajmniej w kwestii 

nagrywania głosu, bo wtedy nikt nie mógłby się niczego wyprzeć. 

 

Radny Powiatu Słupskiego P. Paweł Gonera zwrócił się do Pani Sołtys Izbicy w kwestii 

remontu drogi Izbica – Główczyce. W ramach projektu drogi rowerowe R-10 już na ten czas 

było przygotowane 370 000,00 zł na wykonanie projektu i kwota 40 000,00 zł będzie 

wyznaczona w tym roku. Kosztorys tej drogi lekką ręką licząc szacuje się na 27 mln.  

P. Paweł Gonera dodał również, że o pobocze faktycznie interweniowano wiele razy, ale 

dopóki nie będzie tam porządnej drogi to jest to niestety walka z wiatrakami. 

 

Ad.10 Zamknięcie sesji Rady Gminy. 

 

P. Przewodniczący stwierdził, że porządek obrad został wyczerpany. Podziękował wszystkim 

za udział w sesji i zamknął obrady XXXIII sesji Rady Gminy Główczyce o godzinie 12:15. 

 

 Całościowy zapis obrad znajduje się pod adresem: ug.glowczyce.ibip.pl 

                                                                                  

                                                                                                       

 

                                                                                                       Przewodniczący Rady Gminy 

                        Arkadiusz Kwiatkowski   

  Protokołowała: 

  Nikola Piętnik 


